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Intergemeentelijke samenwerking inzake jeugdbeleid  -  Hindernissen

In 2017 richtten 17 Westhoekgemeenten een nieuwe dienstverlenende vereniging (DVV) 
met als naam ‘Westhoek’ op. Bedoeling van de vereniging is op te treden als structuur van 
de diverse vormen van samenwerking in onze regio. Het kan zowel samenwerking waartoe 
gekozen wordt door lokale besturen betreffen, als vormen van samenwerking die gevraagd 
worden door de Vlaamse overheid.

Door samenwerking te bundelen op regionaal niveau doet men dit efficiënter en kan men 
tegelijk op een meer transparante manier verantwoording afleggen ten aanzien van de 
vennoten.

De Westhoek is een regio met een zeer rijke traditie aan intergemeentelijke samenwerking. 
Hierdoor was er anno 2017 sprake van meerdere naast elkaar bestaande 
samenwerkingsverbanden waardoor het overzicht voor lokale besturen soms verloren ging.

Sindsdien slaagde men er in om in een paar jaar tijd negen samenwerkingsverbanden 
bijeen te brengen in deze nieuwe structuur, wat uiteraard een grote sprong vooruit op het 
gebied van efficiëntie en transparantie betekent.

Deze werkwijze wordt door de Vlaamse overheid bovendien geapprecieerd en ook 
gestimuleerd. Zo lezen we in het regeerakkoord dat de Vlaamse Regering volop wil inzetten 
op regiovorming. Er wordt onder meer verwezen naar “het afbakenen van vaste regio’s 
waarbinnen alle vormen van intergemeentelijke samenwerking moeten plaatsvinden’ en 
verder ook dat ‘bestaande drempels zullen worden weggewerkt die fusies van 
samenwerkingsverbanden tegengaan.”

Deze ambitie uit het regeerakkoord ligt volledig in lijn met de doelstelling die de DVV 
Westhoek nastreeft.

Momenteel botst de DVV Westhoek echter op een aantal drempels waardoor ze niet 
optimaal hun rol kunnen opnemen. Zo dreigt men veel tijd, geld én een goede 
dienstverlening te verliezen.

Een van die drempels situeert zich in het jeugdbeleid en heeft te maken met het recentelijk 
aangenomen decreet inzake bovenlokaal jeugdwerk, jeugdhuizen en jeugdwerk voor 
bijzondere doelgroepen.



Sinds 2009 werken lokale besturen in de regio samen op het niveau van jeugddiensten. 
Sinds 2018 maakt deze samenwerking deel uit van DVV Westhoek. Toen de opmaak van 
het decreet werd aangekondigd, werd vanuit de regio aangegeven dat de lokale besturen 
het best geplaatst zijn om zelf te bepalen onder welke vorm ze voor deze materie 
samenwerken, binnen de krijtlijnen die hiervoor in het decreet lokaal bestuur voorzien zijn. 
In het goedgekeurde ontwerp van decreet lezen we nu dat alleen bovenlokale 
samenwerking in de schoot van een projectvereniging mogelijk is.

Daardoor valt de bovenlokale samenwerking in de Westhoek uit de boot, aangezien deze 
niet in een projectvereniging, maar wel in een DVV is ondergebracht.
 
Overweegt de minister om te onderzoeken hoe de regelgeving hier aangepast kan worden 
zodat ook DVV’s in het vervolg dergelijke bovenlokale ondersteuning kunnen bieden? Zo 
ja, welke timing zal hij hiervoor hanteren?
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Het decreet houdende de subsidiëring van bovenlokaal jeugdwerk, jeugdhuizen en 
jeugdwerk voor bijzondere doelgroepen werd al op 21 december 2017 definitief 
goedgekeurd door het Vlaams Parlement. In artikel 8 van dit decreet wordt inderdaad 
bepaald dat enkel projectverenigingen in aanmerking komen voor structurele 
werkingssubsidies. Zoals bepaald in mijn beleidsnota Jeugd voorzie ik een evaluatie van 
de eerste uitrol van het decreet. De vraag welke intergemeentelijke 
samenwerkingsverbanden in aanmerking komen voor subsidies kan meegenomen worden 
in deze evaluatie. Op basis van deze evaluatie zal ik dan oordelen of ik het decreet moet 
bijsturen. 


